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PROTOKÓŁ NR XXV/2009 

z XXV sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 12 lutego   2009 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do 11
00

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych podczas otwarci sesji było 12  radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek   - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk    - Przewodniczący  Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej 

12. Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

     14. Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Nieobecna Radna  

1. Bożena Przybyła 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Danuta  Urbanik   - Inspektor UG 

5. Krystyna Miśkiewicz   - Randa Powiatu Wieluńskiego 

6. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

7. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

8.  Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

9.  Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

10.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

11.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 
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12.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

13.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

14.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

15.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 

16.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

17. Jarosław Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 

18. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy  

19. Krystyna Miśkiewicz   - Radna Powiatu Wieluńskiego  

 

Porządek  obrad: 

1. Otwarcie XXV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXIV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2009 rok. 

b) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Strugach.  

c) zamiaru likwidacji oddziału przedszkolnego  przy Szkole Podstawowej                

w Strugach. 

d) wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości nr 520 położonej w Toporowie. 

6. Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad  XXV sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

 

Przebieg obrad 

 

Punkt 1 

 

Otwarcie XXV  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący  Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, sołtysów, Panią 

sołtys oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że podczas otwarcia sesji   

było 12 radnych, co stanowi kworum, przy którym może obradować                           

i podejmować uchwały Rada Gminy.   

 

 

 

 

 

 



3 

 

Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 

 

Następnie poinformował Rade  że zachodzi konieczność wprowadzenia zmian 

do porządku obrad, a mianowicie     w 5 wprowadza się podpunkt a dotyczący 

wprowadzenia dodatkowej uchwały w sprawie uchwalenia zmian do Planu 

Rozwoju Lokalnego, a  pozostałe  punkty zmieniają swoją kolejność.   

Ponieważ nie było więcej uwag do przedstawionego porządku obrad poddany 

został on pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 

12 radnych. 

 

Punkt 3 

 

Przyjęcie protokołu XXIV  sesji  Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych. 

 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący  Rady  Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia      

29  grudnia  2008r. do dnia  12 lutego  2009r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez Wójta 

informacji.  

 

Odnotowano spóźnienie radnego Pawła Pakuły i  radnego Marcina Kowalczyka 

– godz. 9
10

 . 

 

Ponieważ nie było więcej pytań ani uwag do sprawozdania Wójta                              

w związku z tym zostało one przyjęte do akceptującej wiadomości. 
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Punkt 5 

 

Podjęcie uchwal w sprawie: 

 

a) uchwalenia zmian w Planie Rozwoju Lokalnego.  

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk                         

i powiedział że złożony został wniosek do Regionalnego Programu 

Operacyjnego  dotyczącego dofinansowania zadania  „Przyjazna i nowoczesna 

szkoła”, polegający na wyposażeniu dwóch pracowni multimedialnych Szkoły 

Podstawowej w Wierzchlesie. Dlatego należy uzupełnić braki poprzez 

wprowadzenie zmian w Planie Rozwoju Lokalnego Gminy Wierzchlas.                   

W Planie  musi zostać ujęty dokładny zapis inwestycji jaka ma być realizowana 

na terenie Gminy w załączniku Realizacja zadań i projektów. Wartość projektu 

to 102.000 zł z tego 86.700 zł – dofinansowania, a 15.300 zł środki własne . 

Sekretarz  zwrócił się o wyrażenie zgody na dokonanie zmian. 

 Następnie Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk odczytał projekt uchwały                   

Nr XXV/133/2009 rok w sprawie uchwalenia  zmian do Planu Rozwoju 

Lokalnego. Ponieważ nie było uwag w/w uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

b) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2009 rok.  

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Gminy Teresa Nowak i powiedział, 

że temat ten omawiany był szczegółowo na posiedzeniach komisji, jednak 

doszła zmian w związku z tym poinformowała radnych, że dotacja przeznaczana 

na szlak bursztynowy nie zmienia się i pozostaje w tym samym paragrafie  co 

jest uchwalona w Budżecie Gminy. Łącznie zwiększenia i zmniejszenia  

stanowią kwotę 152.880 zł. 

Następnie Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały Nr XXV/134/2009 w/w 

sprawie, ponieważ nie było uwag do przedstawionej treści uchwały, poddana 

został pod głosownie i przyjęta jednogłośnie. W  głosowaniu uczestniczyło              

14 radnych.  

 

Ogłoszono 5 min. Przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

c) Zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Strugach.   

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że temat ten był wielokrotnie 

poruszany i analizowany na posiedzeniach Komisji prowadzone były również 

konsultacje społeczne, następnie zapytał czy radni chcą zabrać głos w  tym 

temacie. 

Głos zabrała radna Anna Olejnik , która powiedziała, że planowana jest 

likwidacja Szkoły Podstawowej w Strugach problem ten dotyka dwóch  małych  
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miejscowości  Strugi i Jajczak. Radna świadoma jest, że istotna kwestią sa 

względy ekonomiczne  które przewyższają inne wartości, od dwóch lat jest 

radna Gminy Wierzchlas na posiedzeniu Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury             

i Sportu gdy był wysunięty problem utrzymania placówki oświatowej                         

w Strugach zawsze  starała się przedstawić wyczerpujące argumenty  nie 

likwidowania placówki, przypomniała że ponad 40-ści lat temu nasi ojcowie 

podjęli inicjatywę aby ich dzieci  nie tułały się po szkołach w innych 

miejscowościach  postanowili pobudować szkołę we wsi różne były los tej 

szkoły dziś  decyzja o jej zamknięciu jest już przesądzona, dlatego w tym 

miejscu należy przypomnieć, ze wśród absolwentów naszej szkoły  sa ludzie 

pełniący wysokie  stanowiska  państwowe, naukowe jak również  byli 

edukowani uczniowie niepełnosprawni. Szkoła ta jest nie tylko placówka 

dydaktyczną ale i kulturalną , tam odbywają się  spotkania  z rodzicami z  okazji  

różnego rodzaju świtą  okolicznościowych. Zamykając szkołę mieszkańcy 

pozbawieni zostają największych wartości - bycia ze sobą, współdziałania               

i odpowiedzialności. Radna apelowała, ze ta szkoła to nie tylko budynek lecz to 

przede wszystkim atmosfera przyjazna drugiemu człowiekowi to często dłoń 

poddawana potrzebującemu to drugi dom. Następnie zwróciła się do radnych 

czy tak łatwo  podejmą decyzję  żeby zburzyć własny dom i poddała radnym ten 

temat pod rozwagę. 

W dyskusji głos zabrała Pani Iwona Duszyńska mieszkanka Strug, która 

powiedziała, że po raz kolejny słyszymy o planach likwidacji szkoły 

podstawowej w Strugach. Mieszkańcy nie zgadzają się na zamknięcie placówki 

ponieważ: 

- jest to jedyny obiekt o charakterze kulturalno – oświatowym zrzeszający 

mieszkańców obu wsi, 

- budynek wzniesiony był w czynie społecznym i spełnia oczekiwania 

mieszkańców oraz nie domagają się jego remontu, 

- szkoła jest bezpieczna, brak w niej agresji i przemocy, a najdrobniejsze 

„przewinienia” uczniów sa widoczne od razu, 

- zadowoleni są z osiągnięć naszych dzieci i pracy kadry nauczycielskiej, 

- absolwenci nie mają problemów z dostaniem się i ukończeniem  różnego typu 

szkół, 

- nasze dzieci będą poszkodowane z uwagi na konieczność przebywania na 

świetlicy, długiego oczekiwania na powrót do domu i uciążliwe dojazdy. 

Pani Iwona Duszyńska uważa, że naruszone zostało dobro naszych dzieci, ze 

znacznie pogorsza się warunki nauki oraz zwiększy liczba godzin 

przemywanych w szkole.  

Powiedziała, że są takimi samymi obywatelami gminy jak mieszkańcy 

Wierzchlasu czy Mierzyc i domagają się równych  praw dla naszych dzieci. 

Kategorycznie nie zgadzamy się na likwidację placówki i zrobimy wszystko aby 

szkoła pozostała. Ostatecznie będzie należała do Stowarzyszenia.  
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Zapytała jak Wójt i radnych jak wyobrażają sobie dowóz najmłodszych dzieci 

do Przedszkola w Mierzycach i jak ma się to odbywać. 

Wójt – podkreślił, że   podczas rozmów  i konsultacji  z rodzicami, przedstawiał 

za największy poligon doświadczalny likwidację placówki w Krzeczowie                     

i zwrócili  się aby rodzice skontaktowali się z placówka w Kraszkowicach                  

i będzie wiadome jak wygląda dowóz dzieci, i że jest to bezpiecznie . 

Pani Duszyńska – ponownie zwróciła uwagę,  że są  to naprawdę małe dzieci          

i sa rodzice, którzy pracują na etatach i nie mogą tych dzieci zawieść i odebrać 

oraz nie mają dziadków, którzy by mogli je zawieść i  w jaki sposób ma to być 

zorganizowane? 

Wójt – z Jajczaków można pójść pieszo tak jak idą mieszkańcy do kościoła,                

a dowóz dzieci zostanie zorganizowany. 

Pani Duszyńska ponownie zapytała  jak Wójt wyobraża sobie dowóz tych 

najmłodszych dzieci? 

Wójt zapewni, że zostanie zorganizowany dojazd wraz z opiekunem tych dzieci. 

Pani Duszyńska nikt nie pomyślał, ze są to małe dzieci a chodzi tylko                        

o ekonomię i finanse i liczą się tylko pieniądze, a nikt nie pomyślał że te dzieci 

będą przebywać poza domem ponad 8 godzin. 

Wójt zapytał mieszkańców gdzie jest granica liczby dzieci w szkole w Strugach, 

aby mogą ona funkcjonować  lub zostać zamknięta? 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że nikt tez nie chciałby być na 

miejscu radnych ponieważ żadna decyzja o zamknięciu czegokolwiek nie jest 

decyzją łatwą, przymiarki do zamknięcia trwają już prawie dwa lata,  

przeprowadzone były konsultacje społeczne,   jednak na dzisiejszej sesji radni 

jeszcze raz zajmą (na chwile obecna) niewiadome stanowisko. Przewodniczący 

Artur Piosczek zwrócił uwagę, że dzieciom nie stanie się krzywda a będą miały 

dostęp do sal gimnastycznych i wychowania fizycznego w normalnej formie,            

a rozwój fizyczny dziecka w tym okresie jest bardzo ważny, a odległości też nie 

sa duże bo są o tylko 3 km i nadmienił, że  sa to szkoły z prawdziwego 

zdarzenia uczyć się będą w pełnych klasach, gdzie będzie rywalizacja między 

tymi dziećmi i ponownie zapewnił, że nie stanie się krzywda dzieciom.  

Natomiast Wójt dodał, że dzieci będą miały zapewnione pełne dożywianie.  

Radny Marek Leszczyk mieszkaniec   Kochlewa powiedział, że z jego 

miejscowości dzieci dojeżdżają do Szkoły i Przedszkola w Kraszkowicach i są 

to również małe dzieci , autobus podjeżdża bardzo blisko i nie ma żadnego 

problemu z dojazdem. 

Przewodniczący Artur Piosczek powiedział, że nie robione jest nic przeciwko 

dzieciom i to co jest robione to jest z myślą o dobru dzieci, które od samego 

wejścia do autobusu mają zapewnioną opiekę . 

Pani Danuta Urbanik powiedział,  że dziećmi opiekuje się nauczyciel od 

momentu wejścia do autobusu, w trakcie przejazdu nim jak również  w wyjściu 

z niego, następnie dzieci przedszkolne odbierane sa przez przedszkolanki                     

a starsze idą do szkoły. 
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Pani Duszyńska zapytała czy dzieci mają pomoc przy rozbieraniu się                        

i ubieraniu. 

Radna Ilona Kucharczyk – również nauczycielka w Publicznym Przedszkolu             

w Kraszkowicach powiedziała, że przedszkola uczęszczają dzieci 5, 6 letnie               

a nawet 4-latki, i za każdym razem opiekun wychodzi  po dzieci jak również 

odprowadza je do autobusu i zapewnione mają bezpieczeństwo.  Wszystkie 

dzieci maja pomoc w rozbieraniu się i ubierane tj. zawiązywane sznurowadła, 

zakładane szaliki i czapki. 

Pani Duszyńska zapytała dlaczego ma być zamknięta szkoła w Strugach 

budynek, który nie wymaga remontu, a nie szkoła, której budynek się rozwala? 

Wójt powiedział, ze po głosowaniu nie będzie już żadnej dyskusji dlatego  

odradzał mieszkańcom tworzeniu w budynku szkoły stowarzyszenia dlatego, że 

na ucznia otrzymany zostanie bon uczniowski przy tak małej liczbie dzieci są to 

bardzo małe środki i po roku się to rozpadnie w sposób  naturalny i szkoda 

dzieci aby marnowały  cały rok na byle jak naukę, ponieważ będzie to  

nieopłacalne. Wójt zaproponował aby rodzice przyjęli przedstawioną propozycję 

uczęszczania dzieci do Szkoły i Przedszkola  w Mierzycach, dzieci zapewnione 

będą miały najlepsze standardy , będzie pełne dożywianie, sala gimnastyczna 

odpowiednie zaplecze. 

Pani Duszyńska do tej pory wszystko funkcjonowało i dzieci ze Strug nie były 

poszkodowane  fizycznie ani pod względem nauki a dlaczego teraz to wszystko 

przeszkadza, że nie mają Sali gimnastycznej i stołówki. 

 

Radny Marek Leszczyk  posiedział, że ten sam problem dotykał mieszkańców 

Kochlewa i Krzeczowa gdzie też była likwidowana szkołą i dzieciom to wyszło 

na lepsze a  rodzicom też zależało na tym aby utrzymać szkołę.   

Wójt, powiedział, że jest jeszcze jeden pozytywny aspekt  o którym nie 

powiedziano, gdzie dziecko przez 6 lat nauki zżywa się ze środowiskiem 

szkolnym, znajduje się tam również Gimnazjum i dzieci nie przeżywają szoku 

przechodząc do Gimnazjum i odpadają sprawy natury emocjonalnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poprosił Panią Danutę Urbanik                

o odczytanie projektu uchwały Nr XXV/135/2009 w sprawie zamiaru likwidacji 

Szkoły Podstawowej w Strugach. 

 

Po odczytaniu projektu uchwały głos zabrał Radny Józef Krzeszowski                        

i powiedział, że przedstawiona została heroiczna postawa rodziców z Jajczak            

i Strug i nie dziwi radnego determinacja  rodziców, ale jako Rada Gminy 

odpowiadamy za finanse budżetu gminy i jedynym kryterium, które kieruje 

radny odnośnie podjęcia decyzji o zamknięci szkoły  są  względy ekonomiczne. 

Dwa lata temu pojawiały się konsensusy dotyczące racjonalnej sieci szkolnej na 

terenie gminy bo do tej pory jest irracjonalną rozmieszczoną siecią  szkolną na 

terenie gminy. Jeżeli do rozpatrzenia jest punkt dotyczący tylko i wyłącznie 
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ekonomii to radny powiedział, że jego stanowisko jest Radzie Gminy znane od 

samego początku     i rok temu jak było głosowanie odnośnie zamiaru likwidacji 

szkół radny był przeciwny. Uważa  że biorąc pod uwagę racjonalne                      

i ekonomiczne rozwiązanie sieci szkół należy przede wszystkim zlikwidować 

szkołę, która mieści się w podworskich zdezelowanych obiektach bez ważnej 

ekspertyzy budowlanej dopuszczającej obiekt do użytku, a ma być 

zlikwidowana szkoła, której substancja jest bardzo dobra i nadal budynek będzie 

utrzymywany wiec zapytał radny jaka w tym przypadku jest ekonomia  -                  

w takim przypadku nie ma żadnych zysków. 

Radny wypowiedział się w tym temacie i poinformował, że w tym głosowaniu 

nie będzie brał udziału. 

W temacie głos zabrała Radna Powiatowa Krystyna Miśkiewicz, która 

powiedziała, że jest gościem zaproszonym na obrady sesji ale jest również 

mieszkańcem gminy Wierzchlas i złożyło się również tak, że moje dziecko 

korzystało z edukacji w Szkole w Strugach.  Jej  dziecko jak powiedziała  radna 

jest dzieckiem niepełnosprawnym  z Zespołem Dauna. W  pełnej rozciągłości 

radna powiatowa  podziela zdanie radnych, że ekonomia w dzisiejszych czasach  

przeważa w każdej dziedzinie naszego życia jak również w naszych budżetach, 

w każdym przypadku wybieramy sytuację najbardziej optymalną. 

Radna podzieliła się z Radą  Gminy własnymi doświadczeniami i na zebraniu 

wiejskim w Strugach i Jajczakch, które odbyło się w tym roku i powiedziałam 

wówczas, że ze względów ekonomicznych ta szkoła nie powinna istnieć, ale              

z takim problemem spotykamy się w całym kraju ponieważ jest niż 

demograficzny i rodzi się coraz mniej dzieci. 

Radna Powiatowa Krystyna Miśkiewicz powiedziała, że kiedy wyszedł przepis        

o edukacji i prawa do edukacji  dzieci niepełnosprawnych i obowiązku 

edukacyjnym  to żadna szkoła na terenie gminy nie chciała się podjąć  nauczania 

niepełnosprawnego  dziecka. Rozumiała nauczycieli, ponieważ każdy zdrowy 

człowiek boi się tego czego nie zna  i  kiedy odmówiono mi prawa do edukacji 

wbrew przepisom to pojechała do Ministerstwa Edukacji  i tak  jak każda 

rodzina  domagałam się prawa do tego co zagwarantowała  Konstytucja , 

wówczas otrzymałam odpowiedź z Departamentu iż moje dziecko ma prawo do 

edukacji, a placówki oświatowe mają obowiązek go edukować, a rodzic ma 

prawo się nie zgodzić na edukację dziecka niepełnosprawnego  w szkole 

specjalnej  lub w Szkole życia., powiedział, ze  od dwudziestu lat walczy o to 

aby dziecko niepełnosprawne, które nie ma stwierdzonej niepełnosprawności 

sprężonej ma prawo być edukowane w miejscu zamieszkania, temat ten 

poruszyła również podczas spotkania z Ministrem Edukacji w 2008 roku                 

i Minister  zgodził  się z przedstawioną tezą. 

Jedyna szkoła, która wtedy zgodziła się przyjąć jej dziecko do szkoły była mała 

szkółka wiejska w Strugach. W Szkole tej jej dziecko zostało zaakceptowane 

takim jakim  był. Dziecko radnej skończyło edukacje w szkole w Strugach  nikt 

się tam z niego nie śmiał  była to zasługa całego grona pedagogicznego w tej 
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szkole jest rodzina, rodzinna atmosfera. Natomiast w tych dużych  

ekonomicznych  i pięknych szkoła z salami gimnastycznymi i z całym pięknym 

zapleczem gubimy serce, w tych szkołach tam jest chaos i gwar. 

Powiedziała, że to radni podejmą własna decyzję odnośnie dalszych losów  

szkoły w Strugach i jest to tylko i wyłącznie w kwestii Rady Gminy ale Pani 

Miśkiewicz chciała przedstawić plusy i zalet tych małych placówek, gdzie 

wszyscy są rodzina.   

Przewodniczący Artur Piosczek zwrócił się do radnego Józefa 

Krzeszowskiego, że swoją opinie przy głosowaniu może wyrazić głosem 

wstrzymującym lub przeciwnym lecz musi radny brać udział w głosowaniu. 

Wójt powiedział, ze poświęcony został długi czas nad tematem zamiaru  

likwidacji szkoły w Strugach  i po to został on poświęcony  żeby udowodnić 

sobie wzajemnie, że nie tylko względy ekonomiczne się liczą w tej sprawie co 

zostało to dokładnie dziś powiedziane. Ponadto wszystkie 6 placówek szkół 

podstawowych i 2 Gimnazjum są to również  małe placówki bardzo małe 

placówki na terenie gminy nie ma żadnych dużych szkół na terenie gminy i we 

wszystkich tych placówkach panuje rodzinna atmosfera. 

Radny Józef Krzeszowski opuścił obrady godzina 9
55

.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poddał pod głosowanie 

odczytany projekt uchwały Nr XXV/135/2009 w sprawie zamiaru likwidacji 

Szkoły Podstawowej w Strunach za było 5 radnych, 4 radnych było przeciw i 4 

radnych wstrzymało się od głosu.   

Uchwała została przyjęta większością głosów. W głosowaniu uczestniczyło 13 

radnych. 

 

Na obrady powrócił radny Józef Krzeszowski   godzina 9
59

. 

 

d) zamiaru likwidacji oddziału przedszkolnego przy Szkole Podstawowej               

w Strugach. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poprosił Panią Danutę Urbanik              

o odczytanie projektu Uchwały Nr XXV/136/2009 w sprawie zamiaru likwidacji 

oddziału Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej im. Marii Konopnickiej               

w Strugach. Następnie Uchwała poddana został pod głosownie  za było                     

5 radnych, 4 radnych było przeciw i 5 radnych wstrzymało się od głosu                     

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. Uchwał została przyjęta większością 

głosów. 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady.  
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e) wyrażenie  zgody na nabycie nieruchomości Nr 520 położonej                       

w Toporowie. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy i powiedział, że temat 

analizowany jest od dłuższego czasu, powróciliśmy do tematu w związku                  

z pismem Pana Krzysztofa Kurpeta, żeby cofnąć się  z ogrodzeniem. Nie jest to 

korzystne rozwiązanie dla gminy, ponieważ tracimy dwie działki - jedna to 

działka Pana Kurpeta i druga to  możliwość nabycia działki przez zasiedzenie 

znajdującej się bliżej drogi po Panu Walentym Stasiaku dlatego powstała 

propozycja aby powtórnie pochylić się nad tematem i kupić tą działkę . 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poprosił Przewodniczący 

poszczególnych Komisji o przedstawienie zajętych na Komisja stanowisk: 

1. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek powiedział, że 

Komisja była przeciwna nabyciu w/w działki. 

2. Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa  Jerzy Cieślak  powiedział, że 

Komisja była za nabyciem działki, ponieważ jeśli jej nie kupimy to 

stworzymy sobie większe problemy. 

3. Z-ca Przewodniczącej Komisji Oświaty Marcin Kowalczyk  powiedział, ze w 

przypadku jego Komisji chodziło o nabycie jeszcze drugiej działki koło 

kościoła w Toporowie,  i radni podejmę decyzję według własnego zdania 

podczas głosowania. 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy poprosił Martę 

Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr XXV/137/2009 w/w sprawie. 

Następnie uchwała poddana został po głosowanie za przyjęciem było                   

7 radnych, przeciw było 4 radnych i 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

Uchwała  została przyjęta większością głosów w głosowaniu uczestniczyło 14 

radnych.  

 

Punkt 6 

Interpelacje zapytania i wolne wnioski.  

  

1. Radna Anna Olejnik zgłosiła wniosek o utworzenie w budynku 

likwidowanej Szkoły Podstawowej w Strugach  świetlicy wiejskiej  dla 

młodzieży wsi Jajczaki, Strugi Mierzyce i Łaszewa. Wnioskował również o 

ogrodzenie boiska szkolnego i przeznaczenie go dla młodzieży wymienionych 

wsi. 

2. Randa Powiatu Wieluńskiego Krystyna Miśkiewicz poinformował 

Radnych o informacji Zarządu powiatu Wieluńskiego w  Wieluńskiego,  iż 

wpłynęły  z budżetu województwa łódzkiego dodatkowe środki   w ramach 

Ochrony Środowiska dla jednostek gminnych. Środki  przyznane zostały 

proporcjonalnie w wysokości 1.500 zł dla następujących Jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnej w Toporowie, Łaszewie, Mierzycach  i w 

Wierzchlesie. Jednostki te złożyły w terminie  wnioski   z przeznaczeniem 

środków na  termoizolację   środki zostały przyznane. Ponadto podzieliła się 
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informacją, że w poprzednich latach były przekazywane środki ochotniczym 

strażą pożarnym ramach ochrony środowiska, a w ubiegłam roku podjęta została 

Uchwała przeznaczająca  wszystkie środki na jednostki własne powiatu, kiedy 

radna zwróciła się o przekazanie  symbolicznej kwoty strażą pożarnym to 

otrzymałam odpowiedź że z klucza będą przeznaczane te  środki tylko na 

inwestycje w ramach  budynków i zakładów należących  do Powiatu, i obiecano 

że jeśli pojawi się nadwyżka to zostaną przydzielone środki co właśnie zostało 

przekazane oraz powiedziała, że w latach następnych  nie będzie już 

przyznawanych środków dla straży pożarnej. 

 

3. Wice- Przewodniczący Rady Gminy   Karol Sakowski  zapytał radną 

powiatową  odnośnie  projektu szklaku bursztynowego i czy jego realizacja jest 

zagrożona? 

Radna Krystyna Miśkiewicz odpowiedziała, że ze względu  na bardzo duże 

zadłużenie Szpitala Powiatowego należało podjąć trudną decyzję czy utrzymany 

zostanie szpital czy realizowane będzie zadanie szlaku bursztynowego,  jeśli 

będą podpisane wszystkie umowy  związane  z tworzeniem szklaku 

bursztynowego to będzie zagrożona sytuacja  szpitala przez krótki okres czasu 

pojawiały się takie dywagacje. Wczoraj odbyło się posiedzenie Zarządu Powiatu 

i sa to najświeższe informacje a mianowicie Szpital swoje  zadłużenie spłaca, 

odsetki również , jednak obecna sytuacja w szpitalu jest trudna.   

Radna Powiatowa  w kilku słowach przedstawiła radnym gminy sytuację 

szpitala wieluńskiego i powiedziała, że narodowy Fundusz Zdrowia Podpisane 

umowy z niektórymi oddziałami tylko na dwa miesiące, na cały rok podpisana 

został umowa tylko Odziałem Rehabilitacji w warunkach szpitalnych, 

Rehabilitację w warunkach ambulatoryjnych  oraz  opiekę paliatywna natomiast 

wszystkie inne mają być podpisane tylko do czerwca.  

Powracając do szlaku bursztynowego to pierwsze rozmowy dotyczyły 

wykonana tylko dróg bez tej całej infrastruktury obok, lecz podjęta została 

ostateczna decyzja i będzie realizowany szlak bursztynowy wraz ze ścieżkami 

rowerowymi i chodnikami. Powiat wieluński jak i Gmina Wierzchlas znajduje 

się na obszarze Natura – 2000 co utrudnia i wydłuża  procedury, a firma  która 

prowadzi całą dokumentację znajduje się   w Zduńskiej Woli  i zobowiązana jest 

do końca br. dopełnić wszystkich wymogów dokumentacyjnych  łącznie z   

dokumentami wymaganymi przez  Natura -2000 i od przyszłego roku 

realizowany będzie szlak bursztynowy. Większość zadań ze szlaku 

bursztynowego przebiega przez Gminę Wierzchlas  wykonana  zostanie droga 

od przejazdu kolejowego  w Rudzie  w kierunku do mostu w Kamionie i będzie 

modernizowana droga z Mierzyce – Przywóz – Toporów.  Szlak  bursztynowy 

nie jest zagrożony sa na niego zapewnione środki Urząd Marszałkowski również 

się przychyla sa również podpisane wstępne promesy. W ramach szlaku 

bursztynowego wchodzą również inwestycje realizowane przez  Nadleśnictwo, 
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gminy i Archidiecezja, która jeśli zrezygnuje z udziału  w realizacji zadania to 

środki przekazane zostaną na drogi.    

 

4. Sołtys wsi Wierzchlas A Leon Makielak zapytał jak posuwają się  

posuwana prace nad obwodnicą Wielunia. 

Randa Powiatowa Krystyna Miśkiewicz na początku działki wykupowane 

bardzo szybko przez firmę prywatna na podstawie zawartej umowy  z wojewodą 

i wykupiona został duża cześć działek, następnie zmieniono decyzję, i wykupem 

działek zajmował się Wojewoda i idę te prace opieszale. Z ostatecznych 

informacji wynika że wykup działek potrzebnych do rozpoczęcia prac przy 

budowie obwodnicy ma się ku końcowi. Odbędzie się sesja specjalna 

poświęcona tylko temu tematowi  i o podjętych decyzjach zostaną 

powiadomieni radni.  

 

Punkt 8 

Zakończenie obrad  XXV sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXV sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 11
00

. 

 

 


